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PROTOKÓŁ  Nr  8/12 

KOMISJI  ds. PROMOCJI, KULTURY, OŚWIATY I SPRAW 

SOCJALNYCH 

z dnia  16 lutego  2012 roku 

 
W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Lasecka Danuta, Przewodniczący Komisji 

2. Roszkowski Tomasz, członek komisji 

3. Piotrowska Krystyna, członek komisji 

4. Oliwniak Agnieszka, członek komisji 

5. Bazylewski Krzysztof, Przewodniczący Rady Gminy 

6. Stanisław Derehajło, Wójt  Gminy 

7. Stanisław Charyton Sekretarz Gminy 

8. Dorota Kędra Ptaszyńska pracownik UG. 

9. Szuj Aneta pracownik UG  

 

                                 Posiedzenie odbyto w budynku Urzędu Gminy w godz.9
oo 

do 11
40 

pod 

przewodnictwem Pani Danuty Laseckiej, Przewodniczącej Komisji. 

Przewodnicząca stwierdziła, że na stan 4 członków komisji w posiedzeniu uczestniczy 4 

członków, obrady są prawomocne. Zwróciła się z zapytaniem czy członkowie komisji są 

zapoznani z treścią protokołu z poprzedniego posiedzenia i czy są pytania. Pytań nie 

zgłoszono. Przewodnicząca przegłosowała przyjęcie protokołu, który przyjęto 

jednogłośnie. 

Tematem posiedzenia były następujące sprawy: 

1. Omówienie projektu programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności  zwierząt na terenie gminy Boćki na 2012 rok 

2. Informacja nt Klubu Przedszkolaka "Bociek" organizacja i funkcjonowanie. 

Wizyta w Przedszkolu. 

3. Sprawy różne bieżące gminy 

ad pkt 1. 

Głos zabrał Sekretarz Gminy, powiedział że znowelizowana ustawa o ochronie zwierząt, od 

dnia 1 stycznia 2012 roku nałożyła na gminę nowe zadania i obowiązki. Realizacja 

niniejszej ustawy pociąga za sobą skutki finansowe i to dość wysokie, jednak dołożono 

tylko zadania a pieniędzy nie, trzeba radzić we własnym zakresie. Ustawa reguluje 

postępowanie ze zwierzętami kręgowymi domowymi i gospodarskimi. Zadaniem własnym 

gminy jest zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywanie. Chodzi tu o:  

- zwierzęta bezdomne domowe lub gospodarskie, które uciekły, zabłąkały się lub zostały 

porzucone przez człowieka, a nie ma możliwości ustalenia ich właściciela lub innej osoby, 

pod której opieką trwale dotąd pozostawały;  

- zwierzęta domowe tradycyjnie przebywające wraz z człowiekiem w jego domu lub 

odpowiednim pomieszczeniu, nie mające zapewnionej odpowiedniej opieki i ochrony, 

utrzymywane bądź traktowane przez właściciela w niehumanitarny sposób;  

- koty wolno żyjące w otoczeniu człowieka w stanie dzikim;  

Zgodnie z ustawą Rada Gminy co roku do dnia 31 marca winna podjąć uchwałę w sprawie 

programu opieki nad zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Projekt 

programu przygotowuje Wójt i przekazuje do zaopiniowania powiatowemu lekarzowi 

weterynaryjnemu, organizacjom społecznym działającym na terenie gminy, których 

działalność statutowa opiera się na ochronie zwierząt oraz dzierżawcom lub zarządcom 

obwodów łowieckich, następnie program przekazuje Radzie Gminy w celu jego podjęcia. 
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W naszym przypadku projekt programu został umieszczony na stronie internetowej Urzędu 

Gminy na tablicy ogłoszeń oraz przekazano do Powiatowego Lekarza Weterynarii w 

Bielsku Podlaskim i do Polskiego Związku Łowieckiego Zarząd Okręgowy w Białymstoku. 

Program ma na celu ograniczenie zjawiska bezdomności zwierząt domowych na terenie 

gminy Boćki oraz zapewnienie właściwej opieki bezdomnym zwierzętom domowym 

i gospodarskim oraz wolno żyjącym kotom, przebywającym w granicach 

administracyjnych gminy Boćki. Realizacja programu obejmuje w szczególności:  

- zapewnienie schronienia zwierzętom bezdomnym poprzez umieszczanie zwierząt 

domowych w schronisku dla zwierząt, a zwierząt gospodarskich w wyznaczonym 

gospodarstwie rolnym,  

- odławianie bezdomnych zwierząt, 

- usypianie ślepych miotów, 

- opiekę nad wolno żyjącymi kotami w tym ich dokarmianie, 

- aktywne poszukiwanie osób chętnych do adoptowania zwierząt bezdomnych;  

- prowadzenie informacji o zwierzętach czekających na adopcję na stronach internetowych 

Gminy;  

- prowadzenie sterylizacji lub kastracji zwierząt bezdomnych, znajdujących się 

w schroniskach ; 

- znakowanie zwierząt w sposób umożliwiający identyfikację zwierzęcia i  kontakt 

z właścicielem;  

- zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej zwierzętom objętym Programem na 

wypadek następstw zdarzeń drogowych;  

Realizacja powyższego może być powierzona podmiotowi prowadzącemu schronisko dla 

zwierząt, gmina może podpisać ze schroniskiem umowę i wnosić miesięczne opłaty, 

wówczas koszty odłowu będą liczone po tańszej cenie. 

Na terenie naszej gminy zdarzają się też przypadki niewłaściwego przetrzymywania 

zwierząt domowych w gospodarstwach rolnych. Mamy zgłoszenie, że w jednej wsi krowy 

karmione są na zewnątrz i stłoczone w chlewie, w tym samym gospodarstwie na nie 

ogrodzonej posesji  właściciel hoduje kilka wolno chodzących psów. 

Zgodnie z ustawą powinniśmy zwierzęta te zabezpieczyć przed mrozem i nakarmić, 

wskazać zastępcze gospodarstwo rolne. Na pewno będzie trudno znaleźć chętnego do 

przyjęcia krów nie mówiąc  już o tym, że gdyby ktoś chciał je przyjąć to trzeba wyłożyć 

swoje środki finansowe bo próba wyegzekwowania kosztów od właściciela będzie 

nieskuteczna ponieważ  nie posiada on żadnych środków a wręcz odwrotnie jest zadłużany 

w bankach. 

Pan Wójt zwrócił się do radnych z prośbą o wypowiadanie się w sprawie projektu 

programu (program radni otrzymali na piśmie wraz z zawiadomieniem na posiedzenie 

komisji), jakie proponują rozwiązanie, czy gmina powinna zawrzeć umowę ze 

schroniskiem, jaka propozycja dotycząca zabezpieczenia zwierząt, które kwalifikują się do 

odebrania. 

Pomimo prowadzonej dyskusji w tym temacie Radni nie podjęli stosownej decyzji.  

ad. pkt 2. 

Pani Dorota Kędra Ptaszyńska zajmująca się w Urzędzie Gminy promocją gminy oraz 

specjalista ds. sporządzania tzw. „miękkich” wniosków, poinformowała radnych, ze Klub 

Przedszkolaka Bociek powstał z projektu i jest współfinansowany przez Unię Europejską 

ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego oraz przez budżet5u państwa na 

podstawie umowy zawartej pomiędzy Urzędem Marszałkowskim, a Gminą Boćki. 

Realizacja projektu trwa 2 lata od 1 października 2010 do 31 lipca 2012. Struktura 

zarządzania projektem jest następująca: Kierownik projektu, koordynator ds. 3-4 latków i 

koordynator ds. 5 - latków, specjalista ds. administracyjnych, księgowa, osoba sprzątająca. 
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Ponadto zatrudnione są 3 przedszkolanki, 2 opiekunki, 4 nauczyciele na zajęcia dodatkowe 

oraz osoby od tradycyjnych zawodów. Do Klubu Przedszkolaka na dzień 16 lutego 2012 

roku uczęszcza 61 dzieci, a od początku realizacji projektu z edukacji przedszkolnej 

skorzystało 105 dzieci. W Klubie Przedszkolaka prowadzone są zajęcia z podstawy 

programowej, zajęcia literackie, rytmika, język obcy, terapia logopedyczna, edukacja 

regionalna oraz psychoedukacja rodziców. 

W roku bieżącym czas realizacji projektu dobiega końca, będziemy składać wniosek i 

ubiegać się  ponownie o pozyskanie środków na ten cel. 

/Informacja w załączeniu do protokołu/. 

Pan Wójt zapytał jaką radni widzą koncepcję dalszego funkcjonowania przedszkola, jeżeli 

nie dostaniemy pieniędzy z projektu, to czy mamy przygotowywać się żeby taki klub na 

gminie funkcjonował bez środków unijnych. 

Pan Roszkowski Tomasz powiedział, żeby sporządzić kosztorys funkcjonowania klubu w 

roku 2012-2013 i wyliczyć ile mają płacić rodzice, a ile gmina. 

Pan Wójt powiedział, że w szkole w Boćkach wyniki nauczania są na końcowym miejscu 

w województwie. Klasy są nie liczne od 14 do 23-24 dzieci prowadzi się dodatkowe zajęcia 

i kółka, a efektów nie widać. Gmina dokłada ponad milion złotych, poza subwencją na 

oświatę w gminie. Dlaczego w innych szkołach są lepsze wyniki nauczania. 

Pan Bazylewski Krzysztof powiedział, że w szkole na zebraniach rodziców to się mówi że 

Wójt jest wszystkiemu winien, wszystko robi źle, nie daje pieniędzy, zabrania, likwiduje i 

tworzy  liczebne klasy itp. 

Pan Wójt powiedział, że nie ukrywa iż nie ma kontaktu i  współpracy z dyrekcją szkoły, 

jeżeli wezwie do siebie na rozmowę, to brak reakcji i odpowiedzi na polecenia. Zdaniem 

Wójta ilość dzieci w klasach 14-24 to nie jest dużo. W najbliższym czasie czeka nas 

reorganizacja w oświacie, a już w tym roku trzeba będzie zlikwidować dwa etaty 

nauczycieli, ze względu na mniejszą ilość dzieci.  

Następnie członkowie komisji udali się z wizytą do Klubu Przedszkolaka Bociek. 

Radni nie mieli zastrzeżeń do organizacji i funkcjonowania Klubu. 

Po wyczerpaniu porządku, Przewodnicząca zamknęła powiedzenie komisji. 

Protokółował: 

Helena Kłosińska 

Przewodniczący Komisji  

Danuta Lasecka. 


